#### Associate Professor in Landscape Architecture



P.O.Box 13062, Jeddah 21493, Saudi Arabia

# Dr. Abdullah Nidal Addas – BSC MA PHD ساعد نضال عدالله بن نضال عدالله ع

12 November 1983 - 8/2/1404AH



aaddas@kau.edu.sa a.addas@psau.edu.sa



+966 551309151

ص.ب. ١٣٠٦٢، جدة ٢١٤٩٣، المملكة العربية السعودية

### الخبرة التعليمية Education

Ph.D. in Landscape Architecture, Landscape Architecture Department, University of Sheffield, 2015.

M.A. in Landscape Studies, Landscape Architecture Department, University of Sheffield, 2010.

B.Sc. in Landscape Architecture, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University, 2006.

الدكتوراه في عمارة البيئة، قسم عمارة البيئة، جامعة شيفيلد، ٢٠١٥م.

الماجستير في دراسات عمارة البيئة، قسم عمارة البيئة، جامعة شيفيلد، ٢٠١٠م.

البكالوريوس في عمارة البيئة، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز، ٢٠٠٦م.

### المراتب العلمية Academic Rank

Associate Professor, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University, 2020.

Assistant Professor, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University, 2015.

Teaching Assistant, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University, 2006.

أستاذ مشارك، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز، ٢٠٢٠.

أستاذ مساعد، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز، ٢٠١٥م.

معيد، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز، ٢٠٠٦م.

مارس ۲۰۲۲ – حتى الأن Aarch 2022 – Present

### **Vice-President for Graduate Studies and Research** – Prince Sattam Bin Abdulaziz

- Follow up the implementation of the university's strategic plan for postgraduate studies, research, and innovation.
- Supervising the progress of administrative and technical work in the unites and working to raise the level of performance and supervising the preparation of annual plans for them.
- Supervising the permanent committees of the scientific council.
- Working on obtaining financial support opportunities for the university's research and innovation projects.
- Working on communicating and supporting the relationship between the university and government manufacturing institutions.
- Constant quest to support external relations and partnerships and exchange of experiences
- Working on developing scientific research.
- Working on defining research programs that meet the requirements of the labor market and the area needs.
- Working on developing postgraduate programs and creating a stimulating learning environment and expanding the scope of benefit from it.
- Supervising the establishment of specialized scientific conferences and events, whether local, regional, or international.
- Develop plans, determine the university's needs of teaching assistants and lecturers, and set mechanisms for their appointment.

#### وكيل الجامعة للدراسات العليا والبحث العلمي – جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز

- متابعة تنفيذ خطة الجامعة الاستراتيجية للدراسات العليا والبحث والابتكار.
- الإشراف على سير الأعمال الإدارية والفنية في العمادات والإدارات والمراكز البحثية
   والوحدات المرتبطة به والعمل على رفع مستوى الأداء فيها والإشراف على إعداد
   الخطط السنوية لها
  - الإشراف على اللجان الدائمة للمجلس العلمي بالجامعة ومتابعة أعماله.
- عقد اللقاءات التشاورية مع عمداء العمادات ومشرفي الوحدات وديري الإدارات ومشرفي المراكز والوحدات المرتبطة به.
- العمل على الحصول على فرص الدعم المالي لمشروعات الجامعة البحثية والابتكارية والتعريف بهذه الفرص داخل الجامعة.
  - العمل على التواصل ودعم العلاقة بين الجامعة ومؤسسات التصنيع الحكومية.
    - السعى الدائم لدعم العلاقات والشراكات الخارجية وتبادل الخبرات
    - العمل على تطوير البحث العلمي بالجامعة وتهيئة بيئة عمل محفزة.
- العمل على تحديد البرامج البحثية التي تلبي متطلبات سوق العمل والمستفيدين منها،
   وأساليب طرحها.
- العمل على تطوير برامج الدراسات العليا وتهيئة بيئة تعلم محفزة وتوسيع نطاق
   الاستفادة منها.
- الإشراف على إقامة المؤتمرات والفعاليات العلمية المتخصصة سواءً المحلية أو الإقليمية أو الدولية.
- وضع الخطط وتحديد احتياجات الجامعة من المعيدين والمحاضرين ووضع آليات تعيينهم.

يونيو ٢٠٢١ – حتى الآن June 2021 – Present

#### **President Counselor** – Prince Sattam Bin Abdulaziz

- Proactively identify, evaluate and work to implement plans to advance strategic initiatives to their intended outcomes and impacts.
- Continually assess and monitor the array of strategic priorities and identify opportunities for synergies that enhance operational efficiency and effectiveness and accelerate progress.
- Monitor progress on goals and initiatives for alignment with the university mission, goals, and strategic plan.
- Develop reports, presentations, and updates for internal and external stakeholders.
- Consult, coordinate and collaborate with the university stakeholders on matters.
- Partner with the President's office staff to develop plans, balance priorities.
- Engage and provide direction to consultants as warranted.
- Performs miscellaneous job-related duties as assigned.

#### مستشاررئيس الجامعة - جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز

- تحديد وتقييم والعمل على تنفيذ خطط استباقية للنهوض بالمبادرات والأهداف
   الاستراتيجية بالجامعة وصولاً إلى نتائجها وآثارها المرجوة.
- تقييم ومراقبة مجموعة الأولوبات الاستراتيجية باستمرار وتحديد فرص التآزر التي تعزز الكفاءة والفعالية التشغيلية وتسريع التقدم.
- مراقبة التقدم المحرز في الأهداف والمبادرات لتتماشى مع رسالة الجامعة وأهدافها وخطتها الاستراتيجية.
- تطوير التقارير والعروض التقديمية والتحديثات لأصحاب المصلحة الداخليين والخارجيين.
- التشاور والتنسيق والتعاون مع الجهات المعنية بالجامعة في مختلف المواضيع المتعلقة بمكتب رئيس الجامعة.
- العمل مع موظفي مكتب الرئيس لتطوير الخطط وتحقيق التوازن بين الأولويات والانتهاء من المهمات الموكلة للمكتب.
  - تأدية الواجبات المتنوعة المتعلقة بالوظيفة.

يناير ۲۰۲۱ – يونيو ۲۰۲۱م

**Director**, Center for Alignment of Educational Outcomes with Labour Market, King Abdulaziz University, Jeddah, Saudi Arabia.

- مدير مركز مواءمة مخرجات التعليم مع سوق العمل جامعة الملك عبدالعزيز، جدة، المملكة العربية السعودية
- Communicate with employers and hold periodic meetings to follow up on developments in the labor market.
- التواصل مع جهات التوظيف وعقد لقاءات دورية لمتابعة المستجدات في سوق العمل. ■ متابعة تنفيذ الخطة الاستراتيجية الخاصة بدراسات سوق العمل وجودة المخرجات.

Develop plans to support the faculties.

- سابعه نشید اخصه ادساریجیه اصاصه بدارسات سوق انعس وجو
   وضع الخطط لدعم الکلیات والمعاهد فی الجامعة بالمستجدات.
- Suggest the characteristics that make the graduation projects satisfying for the future career.
- اقتراح السمات والخصائص التي تجعل مشاريع التخرج ملبية للمستقبل الوظيفي.
- Representing the university in meetings and conferences.

■ تمثيل الجامعة في حضور الاجتماعات والمؤتمرات.

- Exchanging experiences with local and international centers that practice the same activity.
- تبادل الخبرات مع المراكز المحلية والعالمية التي تمارس نفس النشاط.
- Conducting and following up the survey and analyzing the data and information of the center through the electronic observatory.
- إجراء ومتابعة الاستقصاء وتحليل البيانات والمعلومات الخاصة بالمركز من خلال المرصد الإلكتروني.

#### **September 2020 – June 2021**

#### سبتمبر ۲۰۲۱ – يونيو ۲۰۲۱م

**General Supervisor** of KAU Transformation Management Office, King Abdulaziz University, Jeddah, Saudi Arabia.

# المشرف العام على مكتب إدارة التحول – جامعة الملك عبدالعزيز، جدة، المملكة العربية السعودية

Identifying the mechanisms to ensure the functioning of the

committees within the office and the framework.

- وضع الآليات التي تضمن سير العمل باللجان داخل المكتب في إطار منهجية موحدة.
- Choosing qualified members in the technical and administrative fields to work in the relevant committees.
- اختيار الكوادر البشرية المؤهلة في المجالات التقنية والإدارية للعمل باللجان المعنية.
   ضمان تحقيق الأهداف والمهام المنوطة بالمكتب وبخطة التحول إلى نظام الجامعات.
- Develop policies and procedures related to the sustainability and development of work within the office.
- وضع السياسات والإجراءات المرتبطة باستدامة وتطوير العمل داخل المكتب.
- Direct communication with officials in all relevant university sectors, requesting technical support and providing information related to the transformation plan necessary to support the
- فحص مخرجات فرق العمل لضمان تحقق تطبيق معايير خطة التحول وفق السياسات والإجراءات المحددة.
- work of the office.

  Develop and update work mechanisms in accordance with organizational practices and proposed changes.
- التواصل المباشر مع المسؤولين بكافة قطاعات الجامعة المعنية وطلب تقديم الدعم
   الفني وتوفير المعلومات المتعلقة بخطة التحول واللازمة لمساندة عمل المكتب.
- Submitting performance and achievements reports for the office and submitting them to the Vice Rector for Development.
- تطوير وتحديث آليات العمل وفقاً للممارسات التنظيمية والتغيرات المقترحة.
- Carry out any other tasks assigned to him that fall within the scope of the office's work and jurisdiction.
- تقديم تقارير الأداء والإنجازات الخاصة بالمكتب ورفعها لسعادة وكيل الجامعة للتطوير.

February 2019 – June 2021

■ القيام بأي مهام أخرى توكل إليه وتدخل في نطاق عمل المكتب واختصاصه.

### **Head** of KAU Vision Initiative Unit, King Abdulaziz University, Jeddah, Saudi Arabia.

## المشرف على وحدة مبادرات الرؤية – جامعة الملك عبدالعزيز، جدة، المملكة العربية السعودية

- Follow up the progress of work in the national transformation initiatives assigned to the university.
- متابعة سير العمل في مبادرات التحول الوطني المسندة للجامعة.
   التنسيق بين قطاعات الجامعة لتحقيق أهداف و مخرجات المبادرات.
- Coordination between the university sectors to achieve the goals and outputs of the initiatives.
- مراجعة وتدقيق مخرجات مبادرات الجامعة والتحقيق مع مواءمتها مع برامج الرؤية.
- Review and audit the outputs of the university's initiatives and investigate their alignment with the vision programs.
- التواصل والتنسيق مع مكتب تحقيق الرؤبة بوزارة التعليم.

 Communication and coordination with the Vision Realization Office at the Ministry of Education.

#### May 2019 – June 2021

#### مایو ۲۰۱۹ – یونیو ۲۰۲۱م

فبراير ۲۰۱۹ - يونيو ۲۰۲۱م

# **Deputy Director**, Center for Alignment of Educational Outcomes with Labour Market, King Abdulaziz University, Jeddah, Saudi Arabia

نائب مدير مركز مواءمة مخرجات التعليم مع سوق العمل – جامعة الملك عبدالعزيز، جدة، المملكة العربية السعودية

- Preparing the needs to align education outcomes with market requirements.
- إعداد البرامج اللازمة وخطط العمل لمواءمة مخرجات التعليم بما يتوافق مع الإطار الوطنى للمؤهلات ودعما لتحقيق رؤية ٢٠٣٠ والخُطة الاستراتيجية للجامعة.
- identify the trends the business sectors and future professions.
- معرفة توجهات وخطط قطاعات الأعمال في التوظيف والمهن المستقبلية.
- Follow up the development of educational programs.
   Establishing procedures and mechanisms for cooperation with business sector.
- حث الكليات والمعاهد في تحديث وتطوير برامجها التعليمية.
- Partnerships with various business sectors to achieve the Kingdom's vision of employment in the labor market.
- تسويق التخصصات الفريدة التي تميز الجامعة في سوق العمل بالمملكة.
   إعداد قائمة بأسماء أماكن التدريب والمنح الخارجية وشروطها وتوجيه الطلاب لها.
  - عمل شراكات مع قطاعات الأعمال المختلفة لتحقيق رؤبة المملكة للتوظيف

June 2019 - November 2020 یونیو ۲۰۱۹ – نوفمبر ۲۰۲۰م

مستشار المركز الاستر اتيجي لتحقيق رؤية المملكة – جامعة الملك عبدالعزيز، تصمينا المركز الاستر اتيجي لتحقيق رؤية المملكة – جامعة الملك عبدالعزيز، تصمينا المركز الاستر اتيجي لتحقيق رؤية المملكة بالملكة عبدالعزيز، المستشار المركز الاستر University, Jeddah, Saudi Arabia.

- جدة، المملكة العربية السعودية
- Proactively identify, evaluate and work to implement the center goals and initiatives.
- مراقبة التقدم المحرز في الأهداف والمبادرات لتتماشى مع رسالة الجامعة وأهدافها

■ تحديد وتقييم والعمل على تنفيذ أهداف ومبادرات المركز.

- Monitor progress on goals and initiatives for alignment with the university mission, goals, and strategic plan.
- وخطتها الاستراتيجية.
- Develop reports, presentations, and updates for internal and external stakeholders.
- تطوير التقارير والعروض التقديمية والتحديثات لأصحاب المصلحة الداخليين والخارجيين.
- Consult, coordinate and collaborate with the university

تأدية الواحيات المتنوعة المتعلقة بالوظيفة.

stakeholders on matters.

#### Performs miscellaneous job-related duties as assigned. April 2018 - October 2010

#### أبريل ۲۰۱۸ – أكتوبر ۲۰۱۹م

منسق البرنامج – قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز، جدة، المملكة مناسق البرنامج – قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز، جدة، المملكة Abdulaziz University, Jeddah, Saudi Arabia.

العربية السعودية

Assist with planning and coordination of programs and their activities

■ المساعدة في تخطيط وتنسيق البرامج وأنشطة البرنامج.

Monitor implementation of program policies and practices

■ مراقبة تنفيذ سياسات وممارسات البرنامج.

Support program growth and development as necessary

■ دعم نمو البرنامج وتطويره حسب الضرورة.

Coordinate program communications

- تنسيق اتصالات البرنامج داخلياً وخارجياً. ■ إدارة مهام عمل أعضاء هيئة التدريس وأعباء العمل وجداول العمل.
- Manage staff work assignments, workloads, and work schedules
- Schedule and organize program-related meetings and events Create and maintain program records, reports, presentations,
- إنشاء والاحتفاظ بسجلات البرنامج والتقارير والعروض التقديمية والمقترحات

#### October 2015 - September 2017

and proposals.

#### أكتوبر ٢٠١٥ – سبتمبر٢٠١٧م

**General Supervisor,** Public Relation Unit in Faculty of Architecture & Planning, King Abdulaziz University, Jeddah, Saudi Arabia.

- مشرف وحدة العلاقات العامة كلية العمارة والتخطيط، جامعة الملك عبدالعزبز، جدة، المملكة العربية السعودية
- Arrange visits inside and outside the faculty.

■ ترتيب الزبارات داخل وخارج الكلية.

- Build strong connections with government agencies and other bodies.
- بناء علاقات قوية مع الجهات الحكومية والهيئات الأخرى. ■ إدارة العلاقات العامة في تخطيط وتنسيق وتنفيذ أنشطة وفعاليات العلاقات العامة
- Manage Public Relations in planning, coordinating, and executing public relations activities and events at the University to promote a positive image. Approves writing and distributing news releases announcing
- في الجامعة لتعزيز الصورة الإيجابية. ■ الموافقة على كتابة وتوزيع النشرات الإخبارية التي تعلن عن المعلومات والأحداث الهامة الخاصة بالكلية والجامعة ؛ يقوم بتحديث تقويم الجامعة عبر الإنترنت للأحداث
- important faculty and university information and events; updates and maintains University online calendar of events.
- الإشراف على وادارة كل حدث ، داخل وخارج الحرم الجامعي.
- Supervise and manage every event, on and off-campus activities.

#### October 2015 - September 2017

#### أكتوبر ٢٠١٥ – سبتمبر٢٠١٧م

وبحافظ عليه.

General Supervisor, Community Service Unit in Faculty of Architecture & Planning, King Abdulaziz University, Jeddah, Saudi

مشرف وحدة خدمة المجتمع - كلية العمارة والتخطيط، جامعة الملك عبدالعزبز، جدة، المملكة العربية السعودية

- Work with community members to identify necessary programs and services.
- العمل مع أعضاء المجتمع وأصحاب المصلحة الآخرين لتحديد البرامج والخدمات
- Oversee administrative aspects to meet the unit objectives.
- الإشراف على الجوانب الإدارية للبرامج لتحقيق أهداف أصحاب المصلحة
- Suggest and implement improvements to programs and services.

■ تحليل البيانات لتحديد مدى فعالية البرامج ■ اقتراح وتنفيذ تحسينات على البرامج والخدمات

- Plan and manage outreach activities for increased awareness of the faculty programs
- تخطيط وادارة أنشطة التوعية لزبادة الوعى ببرامج أعضاء هيئة التدريس

#### Professional Experience

#### الخبرة الممنية

#### September 2018 - Present

سيتمبر ٢٠١٨ - حتى الآن

Consultant Urban development & planning, The world Bank Group, Washington DC, United State of America.

مستشار التنمية والتخطيط الحضري - مجموعة البنك الدولي، واشنطن، الولايات المتحدة الأمرىكية

#### لاهتمامات البحثية Lesearch interest

- Public open spaces/ green spaces planning and design.
- Public open spaces/ green spaces benefits.
- Climate change and urban heat island effect.
- Health city and quality of life.

- ا تصميم وتخطيط الفراغات العامة المفتوحة.
  - فوائد الفراغات العامة المفتوحة.
- التغيير المناخى و ظواهر الجزر الحراربة الحضربة.
  - المدن الصحية وجودة الحياة.

### الدورات التدريبية Training

- "Effective Personal Leadership" Total Leader Program, 2021, LMI.
- "Certified KPI Professional", The KPI Institute, Melbourne, Australia, 2021.
- "Web of Science", A Clarivate Analytics Company, 2020.
- "Assessment of Program Learning Outcomes (PLOs)", Education and Training Evaluation Commission, 2019.
- "Evaluating Curriculum Materials", Education and Training Evaluation Commission, 2019.
- "Toward Excellent and Pioneering Academic Departments", KAU, 2019.
- "Strategic Directions of the University Vice-presidents; and a Discussion on the New University Law", KAU, 2019.
- "How to Develop Academic Program Learning Outcomes (PLOs) According to the National Qualifications Framework for KSA (NQF-KSA)", Education and Training Evaluation Commission, 2019.
- "How to Write Self-Study Report", NCAAA, 2019.
- "NCAAA External Reviewer Preparation", NCAAA, 2019.
- "SAQF External Reviewer Preparation", NCAAA, 2019.
- "Curriculum Design and Development", NCAAA, 2019.
- "Professional Development Diploma for University Instructor", KAU, 2019.

Committee & Councils Memberships		اللجان المجالس الأكاديمية والإدارية
Chairman of the Scientific Council at Prince Sattam bin Abdulaziz University	2022-Now	<ul> <li>رئيس المجلس العلمي بجامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز</li> </ul>
■ Chairman of the Permanent Committee for Training and Scholarship at Prince Sattam bin Abdulaziz University	2022-Now	■ رئيس اللجنة الدائمة للتدريب والابتعاث بجامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز
■ Chairman of the Permanent Committee for Teaching Assistants, Lecturers, Language Teachers and Research Assistants at Prince Sattam bin Abdulaziz University	2022-Now	■ رئيس اللجنة الدائمة لشؤون المعيدين والمحاضرين ومدرسي اللغات ومساعدي الباحثين بجامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز
Chairman of the Permanent Committee for Appointments and Promotions at Prince Sattam bin Abdulaziz University	2022-Now	■رئيس اللجنة الدائمة للتعينات والترقيات بجامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز
Member of the Higher Management Committee at Prince Sattam bin Abdulaziz University	2022-Now	■ عضو لجنة الإدارة العليا بجامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز
■ The supervisory committee for the development of distance education programs, King Abdulaziz University	2021	■ اللجنة الإشرافية على تطوير برامج التعليم عن بعد بجامعة الملك عبدالعزيز
Chairman of the Executive Committee of the Center for Alignment of Education Outcomes with the Labor Market at King Abdulaziz University	2021	■ رئيس اللجنة التنفيذية لمركز مواءمة مخرجات التعليم مع سوق العمل بجامعة الملك عبدالعزيز
Chairman of the Permanent Committee of the Center for Alignment of Education Outcomes with the Labor Market at King Abdulaziz University	2021	■ رئيس اللجنة الدائمة لمركز مواءمة مخرجات التعليم مع سوق العمل بجامعة الملك عبدالعزيز
■ The Coordinating Committee of the Transformation Management Office, King Abdulaziz University	2020 - 21	■ اللجنة التنسيقية لمكتب إدارة التحول بجامعة الملك عبدالعزيز
■ The Higher Committee of the Conference of Higher Education and Future Jobs at King Abdulaziz University	2020-21	■ اللجنة العليا لمؤتمر التعليم الجامعي ووظائف المستقبل بجامعة الملك عبدالعزيز
<ul> <li>Chairman of the Scientific Committee of the Conference of Higher Education and Future Jobs</li> </ul>	2020-21	<ul> <li>رئيس اللجنة العلمية لمؤتمر التعليم الجامعي ووظائف المستقبل</li> <li>بجامعة الملك عبدالعزيز</li> </ul>
■ The Committee for the First Standard for Institutional Accreditation of King Abdulaziz University	2020-21	■ لجنة المعيار الأول للاعتماد المؤسسي لجامعة الملك عبدالعزيز

<ul> <li>■ اللجنة التنفيذية لمركز مواءمة مخرجات التعليم مع سوق العمل</li> <li>بجامعة الملك عبدالعزيز</li> </ul>	2018-21	Executive Committee of the Center for Alignment of Education Outcomes with the Labor Market at King Abdulaziz University
■ اللجنة الدائمة لمركز مواءمة مخرجات التعليم مع سوق العمل بجامعة الملك عبدالعزيز	2018-21	■ Permanent Committee of the Center for Alignment of Education Outcomes with the Labor Market at King Abdulaziz University
■رئيس لجنة الشؤون الأكاديمية، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز	2018-20	<ul> <li>Chairman of Landscape Architecture Academic Affairs Committee, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University</li> </ul>
■رئيس لجنة الاعتماد الأكاديمي، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز	2017-21	■ Chairman of Landscape Architecture Academic Accreditation Committee, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University
الله المنه الشؤون الطلاب، قسم عمارة البيئة، جامعة الملك عبدالعزيز	2017-18	<ul> <li>Chairman of Landscape Architecture Student Affairs Committee, Landscape Architecture Department, King Abdulaziz University</li> </ul>
■لجنة المعرض السنوي لكلية العمارة والتخطيط، جامعة الملك عبدالعزيز	2016 - 21	■ Committee of the annual exhibition of the Faculty of Architecture and Planning, King Abdulaziz University
■ رئيس لجنة مواءمة برامج كلية العمارة والتخطيط مع الإطار السعودي للمؤهلات، جامعة الملك عبدالعزيز	2018 - 19	Chairman of Faculty of Architecture and Planning programs alignment with the Saudi Arabia Qualification Framework, King Abdulaziz University

#### Professional Memberships

#### العضوية في المنظمات المهنية والعلمية

- Member of European Council of Landscape Architecture Schools, Vienna, Austria.
- Member of British Association of Landscape Industries, Kenilworth, United Kingdom.
- Member of **The Saudi Council for Engineers**, Riyadh, Saudi Arabia.
- Member of The American Society of Landscape Architects, Washington, United State of America.
- Member of **The Saudi Planners Association**, Jeddah, Saudi Arabia.

الأبحاث

- Addas, A. Exploring the pattern of use and accessibility of urban green spaces: evidence from a coastal desert megacity in Saudi Arabia. Environ Sci Pollut Res (2022). ISI Impact Factor: 4.2
- Addas, A.; Maghrabi, A. "How did the COVID-19 pandemic impact urban green spaces? A multi-scale assessment of Jeddah megacity (Saudi Arabia)", Urban Forestry & Urban Greening, vol. 69, 127493. ISI – Impact Factor: 4.5
- Abdullah Addas, Mahmoud Ragab, Ahmad Maghrabi, S. M. Abo-Dahab, Eman F. El-Nobi, "UV Index for Public Health Awareness Based on OMI/NASA Satellite Data at King Abdulaziz University, Saudi Arabia", Advances in Mathematical Physics, vol. 2021, 11 pages, 2021. ISI – Impact Factor: 1.6
- Maghrabi, A.; Alyamani, A.; Addas, A. Exploring Pattern of Green Spaces (GSs) and Their Impact on Climatic Change Mitigation and Adaptation Strategies: Evidence from a Saudi Arabian City. Forests 2021, 12, 629. ISI Impact Factor:
   2.6
- Goldblatt, R.; Addas, A.; Crull, D.; Maghrabi, A.; Levin, G.G.; Rubinyi, S. Remotely Sensed Derived Land Surface Temperature (LST) as a Proxy for Air Temperature and Thermal Comfort at a Small Geographical Scale. Land 2021, 10, 410. ISI – Impact Factor: 3.3
- Addas, A.; Maghrabi, A. The Impact of COVID-19 Lockdowns on Air Quality—A Global Review. Sustainability 2021, 13, 10212. ISI – Impact Factor: 3.2
- Addas, A.; Maghrabi, A. Role of Urban Greening Strategies for Environmental Sustainability—A Review and Assessment in the Context of Saudi Arabian Megacities. Sustainability 2021, 13, 6457. ISI Impact Factor: 3.2
- Addas, A.; Maghrabi, A. Social Evaluation of Public Open Space Services and Their Impact on Well-Being: A Micro-Scale Assessment from a Coastal University. Sustainability 2021, 13, 4372. ISI Impact Factor: 3.2
- Addas, A.; Maghrabi, A.; Goldblatt, R. Public Open Spaces Evaluation Using Importance-Performance Analysis (IPA) in Saudi Universities: The Case of King Abdulaziz University, Jeddah. Sustainability 2021, 13, 915. ISI Impact Factor:
   3.2

- Addas, A.; Goldblatt, R.; Rubinyi, S. Utilizing Remotely Sensed Observations to Estimate the Urban Heat Island Effect at a Local Scale: Case Study of a University Campus. Land 2020, 9, 191. ISI Impact Factor: 3.3
- Addas A, Alserayhi G. Quantitative Evaluation of Public Open Space per Inhabitant in the Kingdom of Saudi Arabia: A Case Study of the City of Jeddah. SAGE Open. April 2020. ISI – Impact Factor: 1.3
- Addas A. Enhanced Public Open Spaces Planning in Saudi Arabia to Meet National Transformation Program Goals. Current Urban Studies, 2020, 8, 2.
- Addas A, Alserayhi G. Approaches to Improve Streetscape Design in Saudi Arabia. Current Urban Studies, 2020, 8, 2.
- Addas, A., Maghrabi, A. A Proposed Planning Concept for Public Open Space Provision in Saudi Arabia: A Study of Three Saudi Cities. Int. J. Environ. Res. Public Health 2020, 17, 5970. ISI – Impact Factor: 3.3
- Addas A. Challenges in Implementing Academic Accreditation in Higher Education in Saudi Arabia. Environmental Design Sciences, 2020, 12, 1.
- Addas A, Rishbeth C. The transnational Gulf City: Saudi and migrant values of public open spaces in Jeddah. Landscape Research, 2018, 43, 7. ISI – Impact Factor: 2.2
- Addas A. Landscape Architecture and The Saudi Arabia Quality of Life Program. Emirates Journal for Engineering Research, 2018, 24, 3.
- Addas A. Green Classrooms towards Improved Student Behaviour through Planting Design. Journal of Urban Research, 2018, 27, 1.
- Addas A. The Creation of Outdoor Spaces and Public Engagement, Jeddah, Saudi Arabia. 2017 ECLAS, 2017.

#### Literature & Translation

#### المؤلفات والترجمة

أساسيات الإظهار في عمارة البيئة (تأليف)

■ الفراغات العامة المبهجة (ترجمة)